
 
 

 

17. januar 2024 Siverth K. Heilmann 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor langt er Naalakkersuisut nået ift. redegørelsen ang. flyvninger til og fra 

Kangerlussuaq? Hvornår vil redegørelsen stå færdigt? 

 

2. Hvilke virksomheder har Naalakkersuisut indtil videre forhørt sig med, der driver 

handel i og gennem Kangerlussuaq ift. udarbejdelsen af redegørelsen? 

 

3. Vil turistfly inkl. atlantfly, stadigvæk kunne lette og lande i Kangerlussuaq i 2025 samt 

i fremtiden? 

 (Inatsisartut medlem Siverth K. Heilmann, Atassut) 

 

Begrundelse: 

Den danske regering og Naalakkersuisut indgik en aftale om, at foretage en række undersøgelser 

ang. hvilke rammer Kangerlussuaq skal fungere under. Det blev aftalt, at resultatet af undersøgelsen 

skal fremlægges i marts 2024, og at begge parter skulle ellers fremlægge status i august 2023. 

Derfor vil jeg gerne vide ift. aftalen, hvor langt man er kommet i processen. 

 


